
 
Talousarvio 2025 ja taloussuunnitelma 2026 - 2027 
 
KHALL 19.08.2024 § 181  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Minna Nikander puh. 050 340 0956 
 

Kuntien on laadittava ja hyväksyttävä vuoden 2024 loppuun mennessä 
seuraavaksi vuodeksi talousarvio ottaen kuntakonsernin talouden vastuut 
ja velvoitteet. Talousarvion hyväksymisen yhteydessä valtuuston on myös 
hyväksyttävä taloussuunnitelma kolmeksi tai useammaksi vuodeksi. 
Talousarviovuosi on taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi.  
 
Talousarviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään sekä kunnalle että 
kuntakonsernille kuntastrategiasta johdetut toiminnan ja talouden 
tavoitteet. Taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai ylijäämäinen. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Minna Nikander 
 

Esitys Kunnanhallitus antaa hallintokunnille talousarvion laadintaohjeen ja 
euromääräisen raamin liitteen mukaisena. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
___________ 

 
 
KHALL 14.10.2024 § 235  
  
 
Valmistelija Vs. kunnanjohtaja, hallintojohtaja Hanna Salminen p. 050 3362534 

 
Kunnanhallitus on asettanut vuoden 2025 talousarviolle raamiksi -10 % 
kuluvan vuoden talousarviosta. Tämä tarkoittaa kunnan toimintakulujen 
alentamista 1 490 000 eurolla. Täysimääräisen säästön löytäminen 
toiminnasta on ollut haasteellista. Kertynyt toimintakulujen aleneminen on 
258 000 euroa. Lautakunnat ovat käsitelleet talousarvioehdotuksensa ja 
toimialajohtajat esittelevät ne kunnanhallitukselle.  
 

 Liitteenä on raportti taloushallintojärjestelmästä 9.10.2024 talousarvion 
valmistelutilanne. 

 
Esittelijä Hallintojohtaja Hanna Salminen 

 
Esitys Kunnanhallitus merkitsee lautakuntien budjettiesitykset ja toimialajohtajien 

puheenvuorot tiedokseen ja ohjeistaa talousarviovalmistelun jatkamisesta. 
 

Päätös Merkittiin tiedoksi. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että sivistysjohtaja Minerva Rannila, tekninen 
johtaja Ilkka Närhi ja talousjohtaja Helen Hohenthal olivat paikalla 
kutsuttuina asiantuntijoina tämän asian esittelyn ajan. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Tina Sulkakoski poistui kokouksesta tämän 
asian käsittelyn aikana klo 20:08 - 20:11 väliseksi ajaksi. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Annika Timonen poistui kokouksesta tämän 
asian käsittelyn aikana klo 20:13 - 20:14 väliseksi ajaksi. 
_________ 



 
 
KHALL 04.11.2024 § 256  
  
 
Valmistelija Vs. kunnanjohtaja, hallintojohtaja Hanna Salminen p. 050 3362534 

 
Esitellään hallinto- ja kehittämispalvelujen talousarvioehdotus (sis. 
valtuusto ja hallitus) sekä talousarviovalmistelun kokonaisuutta.  
 

Esittelijä Hallintojohtaja Hanna Salminen 
 

Esitys Kunnanhallitus merkitsee valmisteluvaiheen tiedokseen ja jatkaa 
talousarviovalmistelua. 
 

Päätös Kunnanhallitus päätti jatkaa talousarvion käsittelyä 18.11.2024 klo 17.00 
kokouksessaan. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että kunnanhallitus piti tauon klo 20.00 - 20.10. 
__________ 

 
 
KHALL 18.11.2024 § 269  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Minna Nikander puh. 050 340 0956 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Minna Nikander 

 
Esitys Kunnanhallitus merkitsee valmisteluvaiheen tiedokseen ja jatkaa 

talousarviovalmistelua. 
 

Päätös Kunnanhallitus merkitsi valmisteluvaiheen tiedokseen ja jatkaa 
talousarviovalmistelua. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että Minerva Rannila ja Helena Hohenthal olivat 
paikalla kutsuttuina asiantuntijoina tämän asian esittelyn ajan. 
____________ 

 
 
KHALL 25.11.2024 § 278  
  
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Minna Nikander puh. 050 340 0956 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Minna Nikander 

 
Esitys Kunnanhallitus merkitsee talousarvion valmisteluvaiheen tiedokseen ja 

jatkaa talousarviovalmistelua. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että ympäristötarkastaja Pia-Lena Närhi ja tekninen 
johtaja Ilkka Närhi olivat paikalla kutsuttuina asiantuntijoina tämän asian 
esittelyn ajan. 
_________ 

 
 
KHALL 02.12.2024 § 290    



184/02.02.00/2024    
 
Valmistelija Kunnanjohtaja Minna Nikander puh. 050 340 0956 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Minna Nikander 

 
Esitys Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että se hyväksyy Kaustisen 

kunnan talousarvion 2025 ja taloussuunnitelman vuosille 2026 - 2027 
liitteen mukaisena. 
 
Keskustelun kuluessa Tina Sulkakoski esitti, että osa yli 85-vuotiaiden 
ateriakustannuksista ja piha-aurauksista katetaan ns. perintövaroista. 
Kunnanhallitus yksimielisesti hyväksyi Sulkakosken esityksen. 
Perintövaroja on käytettävissä tähän tarkoitukseen 26.000 €. 
 
Johanna Kuusela esitti Annika Timosen kannattamana, että Puumalan 
koululle lisätään yksi koulunkäynnin ohjaajan tehtävä. Kunnanhallitus 
yksimielisesti hyväksyi Kuuselan esityksen. 
 
Keskustelun kuluessa Helinä Tuomela esitti, että vuoden 2025 aikana on 
kaksi ympäristötarkastajaa kesäkuun loppuun saakka ja Vetelin kunnan 
kanssa käydään neuvottelut ympäristötarkastajan työn myynnistä heille. 
Työtä myydään kannattavalla sopimuksella, Vetelin kunnan kanssa tehty 
sopimus ja myös muitten kuntien kanssa tehtävät sopimukset käydään 
läpi. 
 
Kunnanhallitus yksimielisesti hyväksyi Helinä Tuomelan esityksen. 
 
Keskustelun kuluessa Tina Sulkakoski esitti, että Kansanmusiikki-
instituutille myönnetään avustusta 45.000 €. Marko Rahkonen kannatti 
Sulkakosken esitystä.  
 
Koska oli tehty kunnanjohtajan esityksestä poikkeava kannatettu esitys, 
puheenjothaja esitti suoritettavaksi nimenhuutoäänestyksen siten, että ne, 
jotka kannattavat kunnanjohtajan esitystä 54.000 €:n avustuksen 
myöntämisestä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Tina Sulkakosken 
esitystä 45.000 €:n avustuksen myöntämisestä, äänestävät EI. 
 
Äänestysesitys hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin viisi JAA-ääntä ( Koskinen, Timonen, 
Tuomela, Varila, Kupari) ja kolme EI-ääntä ( Kuusela, Rahkonen ja 
Sulkakoski). 
 
Äänestystuloksen perusteella puheenjohtaja totesi kunnanhallituksen 
hyväksyneen kunnanjohtajan esityksen ja esittävän siten valtuustolle, että 
Kansanmusiikki-instituutille myönnetään avustusta 54.000 €. 
 
Kunnanhallitus päätti yksimielisesti, että Kaustisen 
Kansantaiteenkeskukselle vuokrina aikaisemmin maksettu 40.000 € 
siirretään avustukseeen, jolloin avustus on yhteensä 80.000 € ja se 
maksetaan kuukausittain tasasuurina erinä. 
 
Avustusten lisäys katetaan lisäämällä satunnaisia myyntituloja 30.000 €. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi talousarvion vuodelle 2025 ja taloussuunnitelman 
vuosille 2026 - 2027 liitteen mukaisena ja esittää sen edelleen 
kunnanvaltuuston hyväksyttäväksi. 
 



Pöytäkirjaan merkittiin, että Antti Mäkelä saapui kokoukseen tämän asian 
käsittelyn aikana klo 20.10. 
 
Pöytäkirjaan merkittiin, että hallintojohtaja Hanna Salminen, talousjohtaja 
Helena Hohenthal ja sivistysjohtaja Minerva Rannila olivat paikalla 
kutsuttuina asiantuntijoina tämän asian esittelyn ajan. 
____________ 

 


